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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Süli János, tárca nélküli miniszter (a Paksi Atomerőmű két új 
blokkja tervezéséért, megépítéséért és üzembe helyezéséért felelős) 

Az interpelláció címe: "Miért titkolózik a kormány Paks II. ügyében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt évek során számtalanszor bebizonyosodott már,  hogy a Paks 2 projekt megbukott.  A
kormány pályáztatás nélkül adta a megrendelést az oroszoknak, és titkosítások közepette döntött
egy olyan beruházásról, ami hosszú évtizedekre eladósítja Magyarországot és amely más, nagyon
komoly kockázatokkal jár együtt.

Az  engedélyezésre  rendelkezésre  álló,  2021.  szeptember  30-ig  meghosszabbított  határidőig,  az
Országos Atomenergia Hivatal nem adta ki Paks 2 létesítési engedélyét. Ezt követően Szijjártó Péter
nem a magyar  embereket  tájékoztatta,  hanem azonnal Moszkvába utazott,  hogy a ROSZATOM
vezetőivel  tárgyaljon.  Az  engedélykiadás  megtagadásával  kapcsolatos  részleteket  azóta  sem  a
kormány,  sem  az  Országos  Atomenergia  Hivatal  nem  közölt,  utóbbi  csupán  egy  szűkszavú
közleményt jelentetett meg arról, hogy további hiánypótlást rendeltek el.

Egyáltalán nem meglepő azonban, hogy az OAH nem adta ki a létesítési engedélyt, a közelmúltban
tartott online közmeghallgatáson ugyanis kiderült, hogy az orosz tervekben az engedélyező hatóság
az átvizsgálás során 500 különböző súlyú hibát talált.

Miniszter úr nemrég az éves bizottsági meghallgatásán azt ígérte, hogy írásban válaszol majd a
felmerülő  kérdésekre.  Illetve  elmondta  azt  is,  hogy  további  51  tisztázandó  kérdés  van  még  a
létesítési  engedély  kiadásával  kapcsolatban.  Hiába  próbáltam  írásbeli  kérdések  formájában
megtudni,  hogy  pontosan milyen  okok  vezettek  odáig,  hogy az  OAH megtagadta  az  engedély
kiadását, nem kaptam érdemi válaszokat.



 
Az elmúlt hetekben levélben fordultam Alekszej Lihacsovhoz, a Roszatom vezérigazgatójához is,
akit arra kértem, hogy jelenjen meg az Országgyűlés illetékes szakbizottsága előtt és a nyilvánosság
előtt adjon tájékoztatást a projekt jelenlegi állásáról és a felmerült problémáról. Vezérigazgató úr
válaszlevelében  visszautasította  a  meghívásomat,  a  felelősséget  pedig  a  magyar  kormányra
hárította.

A helyzet tehát úgy áll, hogy a legfontosabb kérdésekre továbbra sem válaszol sem a kormány, sem
az  OAH.  Nem  tájékoztatják  a  nyilvánosságot  arról,  hogy  vizsgálják-e  érdemben  a
földrengésbiztonsággal  kapcsolatban  felmerülő  problémákat.  A magyar  embereknek  joguk  van
hozzá, hogy válaszokat kapjanak ezekre a kérdésekre, így minden jogi lehetőséget felhasználunk,
hogy a kérdésekre választ kapjunk.

A következő kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Milyen nyitott kérdések vannak még Paks 2 létesítési engedélyének kiadásával 
kapcsolatban?

• Az Ön által említett 51 kérdés között szerepel a földrengésbiztonság és a tervezett új 
blokkok hűtésének kérdése?

• Szakmailag mivel indokolható, hogy a munkagödör talajkiemelése során nem végzik el a 
felszínközeli rétegek geológiai vizsgálatát?

Megtisztelő válaszát köszönöm.

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt

országgyűlési képviselő

2  


